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ORG.0012.1.9.2021 

Protokół nr 29/21 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się dnia 28 września 2021 r. w budynku Biblioteki Publicznej 

im. S. Staszica w Buczkowicach  

 

Obecni na posiedzeniu: 

 radni, członkowie Komisji Rewizyjnej: Jadwiga Górna, Józef Pawlik, Jerzy Więcek, 

Roman Wrona,  

 Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej im. Stanisława Staszica w Buczkowicach, Pani 

Bożena Jakubiec, 

 Główna Księgowa Gminnej Biblioteki Publicznej im. Stanisława Staszica 

w Buczkowicach, Pani Bernadeta Kruczek-Jedyk, 

 protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Analiza wydatków Gminnej Biblioteki Publicznej im. S. Staszica w Buczkowicach  

w roku 2020. 

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Jerzy Więcek otworzył posiedzenie Komisji 

o godz. 9.00 i stwierdził jego prawomocność. 

W momencie otwarcia posiedzenia obecnych było czterech członków Komisji (lista 

obecności załączona do protokołu). 

Ad 2. Analiza wydatków Gminnej Biblioteki Publicznej im. S. Staszica w Buczkowicach  

w roku 2020. 

Radny Więcek zapytał czy w związku z przeniesieniem biblioteki do centrum edukacji 

ekologicznej zmienił się jej statut, nazwa itp. 

Dyrektor Biblioteki odpowiedziała przecząco, wyjaśniając, że biblioteka ma siedzibę 

w centrum (na działalność biblioteki przeznaczona jest część pomieszczeń) i ma wpisaną 

w statut działalność ekologiczną. 

Radna Górna zapytała jak funkcjonuje centrum. 
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Pani Kruczek-Jedyk wyjaśniła, że jeden z pracowników biblioteki jest zatrudniony na pół 

etatu w Urzędzie Gminy i w ramach tego zatrudnienia zajmuje się działalnością ekologiczną. 

Radna Górna zapytała jak wygląda struktura zatrudnienia w bibliotece. 

Dyrektor Biblioteki powiedziała, że w Buczkowicach pracuje ona na pełny etat, pani 

księgowa na 1/3 etatu oraz pani z filii w Godziszce i wspomniany pracownik Urzędu Gminy, 

który zajmuje się ekologią po pół etatu – drugie pół etatu tych pracowników przypisane jest 

do filii w Godziszce i Kalnej, w filii w Rybarzowicach jest jeden etat. 

Radna Górna zapytała czy nie jest to za mało i czy pani dyrektor może przebywać 

w bibliotece sama jeśli chodzi o kwestie bezpieczeństwa. 

Pani Dyrektor powiedziała, że ma niski wskaźnik zatrudnienia w porównaniu z innymi  

bibliotekami publicznymi. 

Radny Więcek zapytał czy jest jakiś przelicznik pozwalający na określenie ilu bibliotekarzy 

powinno przypadać na określoną liczbę mieszkańców. 

Pani Dyrektor odpowiedziała przecząco. 

Radna Górna wyraziła opinię, że pracownik ze względów bezpieczeństwa nie powinien 

przebywać w budynku sam i złożyła wniosek o podjęcie działań by takie sytuacje nie miały 

miejsca. 

Radny Więcek zauważył, że w Kalnej mieszkańców mógłby obsługiwać pracownik szkoły. 

Pani Dyrektor powiedziała, że pracownik szkoły w Kalnej pracuje w bibliotece tylko 

6 godzin tygodniowo – na rzecz dzieci szkolnych – pozostali mieszkańcy obsługiwani są 

w godzinach popołudniowych przez pracownika biblioteki. 

Radny Więcek zapytał czy pani dyrektor wnioskowała o zwiększenie liczby etatów 

w bibliotece. 

Pani Dyrektor powiedziała, że wnioskowała, jednak wie, że jest to trudne z uwagi na 

sytuację budżetową, a nie chciałaby tego, że zwiększone zatrudnienie w Buczkowicach 

spowoduje zamknięcie którejś z filii. 

Radny Pawlik zapytał czy dodatkowe pół etatu rozwiązałoby problem przebywania 

w budynku tylko jednej osoby. 

Pani Dyrektor powiedziała, że tak - sama jest w budynku popołudniami we wtorki i środy, 

w pozostałe dni jest drugi pracownik z filii. 

Radny Więcek zapytał czy jest dopuszczalna praca jednej osoby w budynku w godzinach 

popołudniowych. 

Radna Górna złożyła wniosek o zwiększenie zatrudnienia w bibliotece o cały etat, 

z zastrzeżeniem, że nie spowoduje to zamknięcia filii. 
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Radny Więcek zaproponował wniosek Komisji w następującym brzmieniu: Zwiększenie 

stanu osobowego pracowników bibliotek celem zapewnienia prawidłowego funkcjonowania. 

Członkowie Komisji zaakceptowali takie brzmienie wniosku. 

Radny Więcek zapytał co daje nam układ z biblioteką wojewódzką. 

Pani Dyrektor wyjaśniła, że sprawuje ona nadzór merytoryczny, szkoleniowy i przekazuje 

dary książkowe, poza tym - wspólnie ze Starostwem Powiatowym są organizatorami konkursu, 

dzięki któremu biblioteka otrzymuje środki finansowe. Pani Dyrektor poinformowała również 

radnych, że udało się pozyskać ok. 12 tys. zł z ministerstwa na zakup nowości książkowych, 

w przyszłym roku środki te będą jednak uwarunkowane otwarciem biblioteki w sobotę. 

Radny Więcek zapytał czy nie da się pozyskać środków na działania ekologiczne. 

Pani Dyrektor powiedziała, że szukają, ale wszelkie możliwości dotyczą działań 

ograniczonych do czasu realizacji określonego projektu – nie da się pozyskać w ten sposób 

pracownika na stałe. 

Radna Górna zapytała czy nie da się prowadzić działań z tzw. alkoholówki. 

Pani Matera powiedziała, że w ramach „alkoholówki” podpisujemy umowy na realizację 

działań z zakresu profilaktyki uzależnień – pewno jest możliwe realizowanie ich również 

w bibliotece, jednak byłoby to kolejne rozszerzenie zakresu jej działalności. 

Pai Dyrektor podkreśliła wyjątkowe zaangażowanie pracowników biblioteki we wszystkie 

prowadzone przez nią działania. 

Radny Więcek zapytał jak zmienił się budżet biblioteki po przeniesieniu jej siedziby do 

centrum (w tym kwestia mediów). 

Pani Kruczek-Jedyk powiedziała, że zmniejszył się budżet na wynagrodzenia z powodu 

wspomnianego przeniesienia połowy etatu jednego z pracowników do Urzędu Gminy 

i  wyjaśniła, że biblioteka pokrywa tylko część mediów (1/11) w centrum edukacji ekologicznej 

(podobnie rozliczała się z Urzędem Gminy gdy tam miała siedzibę). 

Radny Więcek zapytał jaka jest frekwencja jeśli chodzi o czytelników – czy są jakieś 

zestawienia dzienne, miesięczne itp. 

Pani Dyrektor powiedziała, że system komputerowy pozwala sprawdzić wszelkiego rodzaju 

statystyki - dzienne, miesięczne, roczne. Następnie Pani Dyrektor sprawdziła 27 września 

2021 r. i przekazała, że w tym dniu odwiedziło bibliotekę 49 osób. Przekazała również, że 

biblioteka wypożyczyła prawie tysiąc książek więcej w okresie od stycznia do września br. 

w porównaniu z rokiem ubiegłym. 

Radny Więcek zapytał czy zwracane książki podlegają kwarantannie. 

Dyrektor Biblioteki powiedziała, że nie ma aktualnie takiego obowiązku, jednak starają się ją 

przeprowadzać. 
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Pani Kruczek-Jedyk przekazała, że dużym ułatwieniem w tym zakresie byłoby zamontowanie 

wrzutni na książki, która pozwoliłaby na oddawanie książek bez konieczności wchodzenia do 

pomieszczenia, również poza godzinami pracy biblioteki. 

Pani Dyrektor dodała, że jest to koszt ponad 10 tys. zł. 

Radny Wrona powiedział, że mieszkańcy proszą o zamontowanie przed ośrodkiem pojemnika 

na zakrętki oraz (o ile to możliwe) na zużyte baterie. 

Pani Dyrektor zadeklarowała podjęcie działań w tym celu i poinformowała radnych, 

że zastanawia się także nad umieszczeniem w budynku dystrybutora wody, z którego mogłyby 

korzystać osoby odwiedzające bibliotekę i uczestniczące w spotkaniach. 

Następnie radni przeanalizowali dokumenty źródłowe dotyczące wydatków Gminnej Biblioteki 

Publicznej im. S. Staszica w Buczkowicach w roku 2020. 

Radny Więcek podkreślił bardzo czytelne opisywanie faktur. 

Radna Górna zapytała na co przeznaczono 16.600 zł w ramach kampanii. 

Dyrektor GOK powiedziała, że jest to koszt kampanii ekologicznej od lutego do września 

2020 r. jaki biblioteka była zobowiązana przeprowadzić - i przedstawiła stosowną 

dokumentację. 

Radna Górna podkreśliła wysoką jakość księgozbioru biblioteki. 

Radny Wrona zapytał jaka jest jego wartość. 

Pani Kruczek-Jedyk powiedziała, że wartość księgozbioru wynosi 613.621,92 zł. 

Radny Więcek zapytał czy księgozbiór jest ubezpieczony. 

Pani Kruczek-Jedyk odpowiedziała twierdząco.  

Radna Górna zapytała jaki jest budżet biblioteki. 

Pani Kruczek-Jedyk powiedziała, że 381 tys. zł. 

Radna Górna zapytała jaka część przeznaczana jest na wynagrodzenia. 

Pani Kruczek-Jedyk powiedziała, że 285 tys. zł. 

Pan Przewodniczący podziękował w imieniu radnych za bardzo ważną pracę, jaką wykonują 

biblioteki, wyraził uznanie dla jej pracy na rzecz mieszkańców oraz staranności prowadzenia 

dokumentacji, a także podkreślił brak jakichkolwiek uwag krytycznych w odniesieniu do 

biblioteki. 

Komisja Rewizyjna sformułowała następujący wniosek z posiedzenia:  

Zwiększenie stanu osobowego pracowników bibliotek celem zapewnienia prawidłowego 

funkcjonowania. 

Ad 3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Nie zgłoszono. 
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Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie o godz. 10.43. 

Protokół podpisano w dniu 18 października w Urzędzie Gminy Buczkowice. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Komisji:  

 

Radny Jerzy Więcek:   …………………………………….. 

 

Członkowie Komisji: 

 

Radna Jadwiga Górna  …………………………………….. 

 

Radny Józef Pawlik  …………………………………….. 

 

Radny Roman Wrona  …………………………………….. 

 

 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Buczkowicach, Bożena Jakubiec 

 

…………………………………….. 

 

Wójt Gminy, Pan Józef Caputa …………………………………….. 

 

Protokołowała: inspektor, Ewa Matera  

 

 




